

Q6：當發現有外籍勞工受到勞力剝削、人身侵害或性侵害時，要如何幫助他們對外申訴或是求助？

可儘速協助外籍勞工與縣(市)政府所設的外籍勞工諮詢服務中心聯絡；或可向勞委會職訓局設置的雙語0800免付費電話申訴（詳見封底）；外籍勞工也可在出國前向勞委會所設國際機場外籍勞工服務站申訴（詳見封底）。另遭受人身侵害或性侵害的外籍勞工，也可撥打113婦幼保護專線。

Q7：對於從事人口販運的非法雇主，將會面臨什麼樣的處罰？

若雇主涉及人口販運，將會被移送司法機關依法起訴，若因而致人於死者，將處無期徒刑或7年以上有期徒刑。此外，針對聘僱行蹤不明外籍勞工，雇主將被處最高可處新臺幣75萬元罰鍰，如於5年內再犯者，依規定可處3年以下有期徒刑、拘役或科或併科新臺幣120萬元以下罰金。

Q6. How to assist foreign workers to file complaint or seek help when you discover that a foreign worker is exploited, physically assaulted or sexually abused?

Immediately contact the Foreign Workers Counseling Service Center set up by the local government; or file the complaint using the bilingual 0800-toll-free number provided by the Bureau of Employment and Vocational Training, Council of Labor Affairs (details at the bottom of the cover); Foreign workers may also file the complaint to the Foreign Workers Service Center set up by the Bureau of Employment and Vocational Training, Council of Labor Affairs at the International Airport (details at the bottom of the cover). In addition, physically assaulted or sexually abused foreign workers may also dial 113 Women's and Children's Protection Line for help.

Q7. What kind of punishment will the illegal employer who is involved in human trafficking face?

If an employer engages in human trafficking, he/she will be taken to the court for indictment. If, it, however, causes death, the offender will face a life imprisonment or a minimum of 7 years of imprisonment. In addition, if an employer is found hiring an unaccounted-for foreign worker, he/she will be fined up to 75,000 NT dollars. If the employer repeats the offense within 5 years, he/she will face a sentence of a maximum of 3 years imprisonment, detention, or/and a maximum penalty of 120 million NT dollars.

Q8：對於從事人口販運的仲介，將會面臨什麼樣的處罰？

媒介外國人非法為他人工作者(包括行蹤不明外籍勞工)，依法處新臺幣10萬元以上50萬元以下罰鍰，5年內再犯者，處1年以下有期徒刑、拘役或科或併科新臺幣60萬元以下罰金；又為意圖營利者，處3年以下有期徒刑、拘役或科或併科新臺幣120萬元以下罰金。

Q9：對於從事人口販運的非法雇主或仲介，一般民衆應該如何檢舉？

可以撥打內政部入出國及移民署專線：(02) 2388-3095，警察報案專線：110，或法務部24小時服務專線0800-365-582主動檢舉。另外，如果人口販運被害人為依法引進之外籍勞工，也可以撥打勞委會職訓局0800-000-978檢舉，如經檢舉查獲屬實，則可獲得新臺幣2,000元到5,000元不等的檢舉獎金。

Q8. What kind of punishment will the broker of human trafficking face?

Brokering an illegal foreign worker (including an unaccounted for foreign worker), the broker will face a penalty between 100 thousand and 500 thousand NT dollars. If the broker repeats the offense within 5 years, he/she will face a sentence of one year imprisonment, detention, or/and a penalty of a maximum of 600 thousand NT dollars; If the broker is found engaged in a commercial or profit making activity, he/she will face up to 3 years of imprisonment, detention, or/and a maximum fine of 120 million NT dollars.

Q9. How does the general public report the illegal employer or broker who engages in human trafficking?

You may call the National Immigration Agency of the Ministry of the Interior (02) 2388-3095, Police Hotline:110, or the Ministry of Justice 24-hour service call 0800-365-582. Also, you may dial 0800-000-978 of the Council of Labor Affairs to report a human trafficking victim who is originally hired as a legal worker to come to Taiwan. If the report is found to be factual, the caller/informer may get a reward of 500 to 2,000 NT dollars.

勞雇一條心 你我多用心

合法聘僱 社會進步

防制人口販運Q&A

Human Trafficking Prevention Q&A

